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Zápis z řádného zasedání AS FaVU ze dne 11. 10. 2023 

Středa 11. 10. 2023, 8.00 h., místnost č. 325/U2, FaVU VUT 
 

přítomni: Karel Bařina, Tomáš Hrůza, Jana Kořínková, Barbora Lungová, Martin Mazanec,  

Petr Mucha, Jakub Polách, Radka Škodová, Vojtěch Vaněk, Martin Žák 

nepřítomna: Marie Štindlová 

host:  Filip Cenek 

 

Program zasedání: 

1. Schválení programu zasedání dne 11. 10. 2023, Karel Bařina; 

2. Doplnění Legislativní komise AS FaVU, Karel Bařina; 

3. Informace vedení fakulty, Filip Cenek; 

4. Různé.  

 

1. Schválení programu řádného zasedání dne 11. 10. 2023, K. Bařina 

Usnesení č. 1: AS FaVU schvaluje program zasedání AS FaVU dne 11. 10. 2023. 

Hlasování: pro: 10, proti: 0, zdržel se: 0, nepřítomen: 1. Usnesení schváleno. 

 

2. Doplnění Legislativní komise AS FaVU, K. Bařina 

B. Lungová, předsedkyně LK AS FaVU, požádala senátory o předložení návrhů na doplnění komise. O práci 

v komisi projevil zájem senátor P. Mucha, o jehož zastoupení v LK AS FaVU měla zájem i B. Lungová. 

 

Usnesení č. 2: AS FaVU schvaluje doplnění LK AS FaVU senátorem P. Muchou. 

Hlasování: pro: 10, proti: 0, zdržel se: 0, nepřítomen: 1. Usnesení schváleno. 

 

B. Lungová, vzhledem ke své pracovní zaneprázdněnosti, dává k dispozici funkci předsedkyně LK AS FaVU. 

Navrhuje bod projednat na příštím zasedání AS FaVU. Souhlasí s návrhem P. Muchy, aby byla otázka 

předsednictví legislativní komise prodiskutována před jednáním AS FaVU členy a členkami komise. 

 

3. Informace vedení fakulty, F. Cenek 

▪ Děkan informoval o plánovaném zveřejnění Memoranda o spolupráci akademických institucí v audiovizi, 

které bylo podepsáno čtyřmi fakultami (FaVU VUT, FMK UTB, FDU ZČU, DF JAMU) dne 4. 10. 2023 

v Havlíčkově Brodě. Podpis páté fakulty (FAMU) bude připojen dodatečně. 

▪ Děkan informoval o Dnu otevřených dveří na Fakultě výtvarných umění VUT ve středu 1. 11. 2023, 

viz https://www.favu.vut.cz/f26745/d246457. Ve stejném termínu proběhne na fakultě návštěva pracovní 

skupiny ISAB VUT (Mezinárodní vědecký panel VUT). Z důvodu děkanovy zahraniční cesty budou fakultu 

https://www.favu.vut.cz/f26745/d246457
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zastupovat M. Žáčková, L. Veselá a L. Jackson. Projednávat se bude průběžná sebeevaluační zpráva, 

tvůrčí výkony fakulty, předpokládá se prohlídka zázemí fakulty. 

▪ Děkan avizoval potřebu nominovat nového zástupce FaVU VUT v Radě vysokých škol (RVŠ), který by se 

zapojit do komise pro umělecké vzdělávání. V současné chvíli je zástupcem fakulty R. Fajnor. Fakulta by 

měla vybrat zástupce, který bude vedení fakulty a AS FaVU o informacích, projednávaných v RVŠ, 

průběžně informovat.   

▪ Děkan informoval o výstražné stávce vyhlášené Vysokoškolským odborovým svazem na 17. 10. 2023.  

▪ Na výzvu děkana tajemnice informovala vedoucí pracovišť o průběžném čerpání finančních prostředků. 

Požadavek na vyčerpání 60 % ročního rozpočtu ateliérů do konce září byl až na výjimky splněn. Čerpání 

finančních prostředků ve struktuře schváleného rozpočtu bude děkanem předloženo v průběhu listopadu 

(poslední zpráva čerpání byla předložena v září).  

▪ Byl vydán harmonogram oběhu dokladů na konci roku 2023 (zde), zaměstnanci obdrželi harmonogram 

od tajemnice fakulty e-mailem. 

 

4. Různé 

▪ K. Bařina společně s T. Hrůzou, po diskuzi se senátory a senátorkami, navrhují vyjádřit podporu 

výstražné stávce vyhlášené Vysokoškolským odborovým svazem na 17. 10. 2023. V diskuzi zazněla řada 

názorů týkající se financování vysokého školství, rozdělování a efektivního využívání stávajících 

finančních prostředků a výší mezd na jednotlivých VŠ. 

 

Usnesení č. 3: AS FaVU vyjadřuje podporu protestům organizovaným iniciativou Hodina pravdy 

a Vysokoškolským odborovým svazem, které se uskuteční dne 17. října 2023, a které mají za cíl upozornit 

na podfinancování vysokého školství v ČR. 

Hlasování: pro: 10, proti: 0, zdržel se: 0, nepřítomen: 1. Usnesení schváleno. 

 

▪ J. Kořínková uvedla, že si nemyslí, že VVŠ trpí podfinancováním, a že díky děkanovým a rektorovým 

intervencím se FaVU daří dobře, otázkou je podle ní efektivita vynaložených prostředků s poukazem na 

množství nových pracovních úvazků. Děkan uvedl, že k pracovním úvazkům a zřizování nových míst 

přistupuje zdrženlivě s ohledem na nejistou finanční budoucnost vysokoškolského prostředí a připomněl, 

že všechny nově zřízené pozice a posílení zázemí, které si vyžádalo zabezpečení nových akreditací 

studijních programů, zejm. posílení dílen a kabinetů, v AS FaVU diskutoval i mimo rámec schvalování 

rozpočtu. Na dotaz J. Kořínkové týkající se zřízení pokladny děkan uvedl, že osamostatnění fakulty v této 

otázce závisí na změnách, resp. přeskupení jednotlivých oddělení rektorátu, které provedl v posledním 

roce nový rektor, osobně v této otázce nemá indicie k nutnosti změn v organizaci pokladny na fakultě.  

▪ V. Vaněk vznesl dotaz nad možnostmi otevření nových ateliérů a s tím související problematiku – 

prostory, financování, potřebné kroky. Děkan považuje dotaz V. Vaňka za relevantní, fakulta musí 

průběžně reagovat na poptávku a zůstat atraktivní pro uchazeče a uchazečky nejen kvalitou toho, co už 

https://www.favu.vut.cz/fakulta/informacni-tabule/formulare-a-smlouvy/f113319/d230770
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nabízí, ale i rozšiřováním svého portfolia. V poslední době je posilována zejm. oblast designu. Otázkou 

z pohledu děkana je, zda by nový ateliér přibyl jako středisko s potřebou odděleného fyzického zázemí, 

nebo zda by bylo možné sdílet stávající prostory. Děkan zmínil dlouhotrvající diskuze nad možným 

posílením produktového designu o interiérový design, nebo diskuze o zřízení ateliéru, jež by se věnoval 

textilní tvorbě. V. Vaněk uvažuje o ateliéru šperku. Děkan diskuzi nad vznesenou problematikou uvítal. 

▪ J. Kořínková upozornila, že se v prostředí akad. senátu necítí komfortně a má pocit, že děkan senát de 

facto řídí. Připomínkou se nechtěla děkana dotknout.  

▪ V. Vaněk navrhuje setkávání i mimo půdu senátu, otevřel paralelní otázku efektivnější reflexe výuky, 

relevance předmětů v rámci nově akreditovaných programů fakulty, potřebu najít klíč ke zhodnocování 

výuky ve vztahu k profilacím. Upozornil na nefungující předmětovou anketu. Podle jeho názoru je nutné 

reflektovat stávající i nově zaváděné předměty, zvažovat jejich potřebnost a fungování a vyjádřil pochyby 

nad předměty z oblasti sociologie ve vztahu ke studijnímu programu Design. 

▪ B. Lungová požádala o možnost zobrazení osnov v předmětech, které již nejsou v IS VUT viditelné. 

Děkan informoval, že vedení fakulty o problémů ví a intenzivně ho řeší. Změnu, o které většina fakult 

nevěděla, provedl CVIS na základě nového metodického pokynu Odboru studijních záležitostí (viz úřední 

desku VUT) těsně před začátkem semestru. Změna byla způsobena snahou sjednotit informace 

jednotlivých fakult na VUT, bohužel FaVU o chystané a později schválené změně neinformovala tehdejší 

proděkanka pro studium. Přítomné seznámil s novým umístěním osnov v rozvrhových jednotkách, kam 

byly osnovy hromadně zkopírovány. V akad. r. 2024/2025 se bude muset provést řada úprav, neboť 

nejen osnovy, ale i jiné záložky u předmětů (cíle předmětu, dosažené znalosti) doznaly změn a některá 

sjednocení záložek do jednoho textu nedávají smysl bez výraznějších úprav. 

▪ B. Lungová připomněla žádost AS FaVU o setkání s architektem Z. Sendlerem týkající se řešení parku 

v rámci areálu Údolní 53. K. Bařina uvedl, že schůzku sjednává proděkan pro dislokace T. Medek 

s architektem Z. Sendlerem. Termíny jednání AS FaVU kolidují s termíny výuky p. Sendlera. FaVU 

očekává návrh termínů ze strany Z. Sendlera. 

▪ T. Hrůza podal informace z jednání AS VUT: rektor informoval o navýšení rozpočtu pro VVŠ, očekávají 

se změny pravidel ve výkonnostních ukazatelích a rozdělení IP; návštěva ministra financí na FIT VUT 

za přítomnosti studentských zástupců fakult v AS VUT; informace o Noci vědců – změna financování; 

informace o Gaudeamu v Bratislavě; zahájení příprav 150. výročí založení VUT; situace s cloudovými 

úložišti Microsoftu; změna řešitele požadavkového systému VUT; informace o akci Koláč pro hospic; 

příprava voleb do AS VUT – květen 2024. 

▪ T. Hrůza s K. Bařinou požádali LK AS FaVU o zahájení příprav voleb do AS FaVU.  

▪ B. Lungová požádala AS FaVU o podporu stanoviska uskupení „Jsme fér“ k senátnímu projednávání 

možností uzavírání stejnopohlavních manželství. Iniciativa vzešla od studentů Katedry alternativního 

a loutkového divadla Divadelní fakulty AMU, podklad zveřejněn na SharePointu AS FaVU.  
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Usnesení č. 4: AS FaVU podporuje přijetí manželství pro všechny Parlamentem ČR nehledě na sexuální 

orientaci nebo gender a odmítá jako diskriminační krok zavedení nové ústavní definice manželství jako 

výhradního svazku muže a ženy. 

Hlasování: pro: 8, proti: 0, zdržel se: 0, nepřítomen: 3. Usnesení schváleno. 

 

 

 

Zapsala:  Jana di Lenardo 

Schválili: Karel Bařina, předseda AS FaVU 

Vojtěch Vaněk, místopředseda AS FaVU – předseda KAP 

Jakub Polách, místopředseda AS FaVU – předseda SK  
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